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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina č. 2/2010

konaného dne 22. 4. 2010

Přítomni:
1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 7. Jaromír Brychta
2. Ladislav Nechvátal 8. Ladislav Nováček
3. Pavla Kučerová 9. Kamil Vejvoda
4. Ladislava Kratochvílová 10. Jiří Vondráček (předseda)
5. Josef Brůna 11. Jiří Bína (tajemník)
6. Jiří Hormandl

Nepřítomni (omluveni):
1. Vítězslav Schrek

Hosté:
1. Petr Krčál (radní kraje Vysočina)

2. Ladislav Bárta (Kolpingovo dílo ČR, zástupce KOUS)

Program:
1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu;
2. Grantový program „Investujme v sociálních službách“;
3. Podpora dobrovolnictví a neformální pomoci v obcích v roce 2010;
4. Podpora mateřských center v roce 2010;
5. Transformační plán ÚSP Jinošov;
6. Informace o rekonstrukci Domova důchodců Ždírec;
7. Diskuze, různé;
8. Závěr.

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky.
Na stůl obdrželi členové komise informaci o plnění usnesení přijatých komisí. 

2. Grantový program „Investujme v sociálních službách“
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Vondráček uvedl, že celkový objem finančních prostředků na grantový program je 2,5 mil. 
Kč. Část „Popis a rozsah programu“ bude doplněna o formulaci „financováno z rozpočtu kraje 
Vysočina nebo zařazeno do financování z individuálního projektu kraje“.
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Maximální výše podpory je navrhována ve výši 150 tis. Kč. Členové komise se však shodli, že 
by měla být zvýšena na 200 tis. Kč. Základní kritéria jsou známa z ostatních grantových 
programů, upozornil ale na specifická kritéria – počet uživatelů, přínos investice, velikost 
žadatele a výše podílu příjemce podpory – minimální podíl je 30% celkových nákladů, ale kdo se 
bude podílet větším procentem, bude při hodnocení zvýhodněn.
Jiří Bína doplnil informace o procesu udělení podpory. V minulosti řídicí výbor grantového 
programu posoudil žádosti a rozhodl o udělení podpory. Nyní se systém změnil v tom smyslu, že 
návrh řídicího výboru podléhá schválení v zastupitelstvu kraje. Celý proces u tohoto grantového 
programu tedy nelze uzavřít dříve než v září letošního roku.

Následně k této problematice proběhla krátká diskuse, ze které vyplynula především potřeba 
nastavení kvalitativních kritérií, ale také konstatování, že po prvním vyhodnocení se získají 
zkušenosti a ty je třeba využít pro nastavení podmínek a kritérií v dalším roce.

Usnesení 006/02/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje vyhlásit grantový program „Investujeme v sociálních službách“.
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Na zasedání se dostavil člen komise Jaromír Brychta.

3. Podpora dobrovolnictví a neformální pomoci v obcích v roce 2010
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Vondráček informoval, že tento materiál navazuje na grantový program, který byl v minulosti 
vyhlášen. Upozornil na výši dotace, která byla původně ve výši 150 tis. Kč a nyní  je navrhováno 
200 tis. Kč na rok při úvazku 1,0 a při nižším úvazku nebo kratším období navrhujeme poměrné 
snížení této částky. Podmínkou bude zajištění vlastní finanční spoluúčasti ve výši 30%. V příloze 
je uveden přehled projektů z roku 2010 a u projektů, které byly ukončeny, jsou uvedeny také 
údaje o práci a zapojení dobrovolníků.
Žadatelé budou podávat žádosti na formuláři, který bude obsahovat všechny potřebné informace 
k posouzení a rozhodnutí o udělení podpory. Žádosti budou posouzeny v dotační komisi, do 
které budou mimo jiné delegováni také dva zástupci komise sociální a pro oblast protidrogové 
politiky. Delegováni byli Jiří Vondráček a Josef Brůna.

Usnesení 007/02/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje vyhlásit dotační řízení pro projekty dobrovolnictví a projekty koordinace neformální 
sociální pomoci v malých obcích podle materiálu KSPP-02-2010-03 a
deleguje
do dotační komise Jiřího Vondráčka a Josefa Brůnu.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

4. Podpora mateřských center v roce 2010
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Vondráček sdělil, že kraj Vysočina přispěl v roce 2009 částkou 30 tis. Kč na jedno mateřské 
centrum. Pro rok 2010 je pro tento účel v rozpočtu kraje zahrnuta částka 550 tis. Kč. Při 
hodnocení o přidělení podpory bude posuzováno:
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- jak široká je nabídka činností v projektu zaměřených na rozvoj schopností zapojených 
osob a na rozvoj spolupráce zapojených osob při řešení problémů spojených s péčí o 
rodinu;

- jaký je počet osob zapojených do projektu;
- jak je realizace projektu propojena s místní komunitou;
- jak se na zabezpečení provozu projektu podílejí další finanční zdroje;
- jaký je přínos projektu pro propagaci systému Rodinných pasů.

Maximální výše podpory bude 30 tis. Kč. 
Do hodnotící komise byli delegování dva zástupci komise: Marie Bohuslavová a Kamil Vejvoda.

Usnesení 008/02/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje vyhlásit dotační řízení pro projekty prorodinné politiky (např. mateřská centra) podle 
bodů uvedených v materiálu KSPP-02-2010-04 a
deleguje 
do hodnotící komise Marii Bohuslavovou a Kamila Vejvodu.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

5. Transformační plán ÚSP Jinošov
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Vondráček uvedl, že podkladový materiál ukazuje celkový pohled na proces transformace 
pobytových zařízení sociální péče. Informuje o výchozím usnesení vlády, stavu, který má být 
řešen a charakteristice připravované změny. 
V první etapě transformace dojde k výstavbě dvou domů k bydlení klientů s místností pro denní 
aktivity ve Velké Bíteši, dvou domů k bydlení klientů v Náměšti nad Oslavou a k vybudování 
zázemí pro personál a pro denní aktivity klientů v Náměšti nad Oslavou, včetně kavárny, ve 
které budou klienti pracovat. Tímto způsobem bude zajištěno bydlení pro 24 klientů, ze 
stávajícího počtu 70 lůžek.
Petr Krčál doplnil informaci o areálu zámku v Jinošově a jeho prodeji.

Usnesení 009/02/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o přípravě transformace Ústavu sociální péče Jinošov, příspěvkové organizace, 
týkající se první etapy vytvoření bydlení pro 24 klientů.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Informace o rekonstrukci Domova důchodců Ždírec
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Vondráček informoval, že vzhledem k nevyhovujícímu stávajícímu uspořádání Domova 
důchodců Ždírec, byly připraveny podklady pro získání dotace z MPSV na financování 
rekonstrukce. Ta by měla být zahájena v průběhu roku 2010. Vzhledem k tomu, že rekonstrukce 
nemůže být provedena za provozu, zabezpečil kraj Vysočina provoz domova v náhradních 
prostorách v areálu nemocnice v Havlíčkově Brodě. Jedná se o nově zrekonstruovaný pavilon 
chirurgie a uvolněný pavilon F. Harmonogram stěhování je uveden v příloze podkladového 
materiálu. Pavilon bývalé chirurgie byl cíleně přestavěn na domov pro seniory, který bude 
v dlouhodobějším časovém horizontu sloužit především obyvatelům okresu Havlíčkův Brod. 
Nyní bude přechodně použit pro uživatele ze Ždírce.
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Rekonstrukce začne opravou stávajícího objektu a měla by se řešit také přístavba, která je 
v současné době ve fázi vyhotovené studie. Rekonstrukce by měla být dokončena v průběhu 
dvou let.
Odbor sociálních věcí bude členy komise o dalším vývoji informovat.

Usnesení 010/02/2010/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o rekonstrukci Domova důchodců Ždírec dle materiálu KSPP-02-2010-06 a materiálu 
KSPP-02-2010-06, př. 1 a
doporučuje
radě kraje zabezpečit financování zvýšených provozních nákladů, které vzniknou vzhledem ke 
stěhování, dopravě zaměstnanců na nové pracoviště, opravami a úpravami pavilonu F apod.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

7. Diskuze, různé
Jiří Vondráček požádal, aby na některé z dalších zasedání komise byly připraveny informace o 
strategických záměrech, vzdělávání poskytovatelů sociálních služeb a financování sociálních 
služeb.
Ladislav Bárta podal stručnou informaci o krajské konferenci nestátních neziskových organizací, 
která se konala 1. dubna 2010. Byla zde podepsána Dohoda o spolupráci kraje Vysočina 
s KOUS Vysočina.

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 27. května 2010, od 9.00 hodin, v pavilonu 
bývalé chirurgie přestavěném pro domov pro seniory (v areálu nemocnice v Havlíčkově 
Brodě). Následovat bude prohlídka Ústavu sociální péče Zboží, kde proběhne i vlastní jednání 
komise.

8. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Jiří Vondráček v. r.
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Vrábelová dne 29. 4. 2010




